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 PROTOKÓŁ nr III/18 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 20 grudnia 2018 r. 

 

III sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się 20 grudnia 2018 r. o godz. 14.00 

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 20 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności Radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

   

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powitał zebranych gości,  

w tym Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie Andrzeja 

Prokopskiego i Komendanta Powiatowego Policji w Gryfinie Kazimierza Piotrowskiego, 

kierowników służb, naczelników poszczególnych wydziałów, dyrektorów, przedstawicieli 

lokalnych mediów, mieszkańców powiatu gryfińskiego, Zarząd Powiatu oraz Radnych 

Powiatu w Gryfinie. Na protokolantów powołał Barbarę Stachoń i Magdalenę Romankiewicz. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. Brak uwag. Porządek 

został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał.nr 3. 

  

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski dodał, że do projektu 

protokołu nr II/18 z dnia 30 listopada wpłynęły dwie uwagi: Pana Wojciecha Długoborskiego 

i Pana Tomasza Mirakowskiego, które zostały uwzględnione. 

 

Radny Wojciech Długoborski podziękował za przyjęcie formuły wysyłania emailem 

protokołu, bo to znakomicie ułatwia zapoznanie się z treścią tego protokołu i wniesienie 

ewentualnych uwag. Uwagi te akurat musiały być wniesione, gdyż pominięto pewien 

fragment wystąpienia, w tym zapytania Pana Długoborskiego. Na szczęście udało się 

to sprostować, uzupełnić i zgodnie z deklaracją pana Przewodniczącego zostało  

to wyjaśnione. Podziękował, że można tak procedować gdyż to ułatwia działanie. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu nr II/18 z dnia 30 listopada 2018 r. Protokół nr II/18 został przyjęty 

jednogłośnie (20 za , 0 wstrz , 0 przeciw) 

 

II. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 1/II). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu w okresie między 

sesyjnym pracował na czterech posiedzeniach Z części Radni mają sprawozdanie, które 

zostało dołączone do materiałów sesyjnych a z części pozostałych otrzymają przy kolejnej 

sesji. Na bieżąco, zarówno porządek jak i decyzje, można śledzić w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Starosta poinformował, że dnia 6 grudnia na posiedzeniu Zarządu podpisano 

umowę z wyłonionym w przetargu wykonawcą na przygotowanie i dostarczenie 

całodziennego wyżywienia dla mieszkańców Domu Pomocy Społecznej w Nowym 

Czarnowie. Zgodnie z przyjętymi zasadami, kierownicy jednostek muszą zwracać się do 

Zarządu w ramach kontroli wewnętrznej na te działania, które przekraczają rok budżetowy  

i będą wywoływać skutki w następnym roku. Obecna na sali Dyrektor Pani Julia Porwit 

przekazała informację, że w specyfikacji istotnych warunków zamówienia przewidziała 

wyższą stawkę żywnościową dla tychże mieszkańców. Starosta poinformował, że na wniosek 

również obecnej na sali Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Bożeny 

Stawiarskiej, którzy od wielu lat zajmują się Programem Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.(jest to program wyrównywania różnic między 

regionami) Zarząd złożył oświadczenie, że będzie uczestniczył w tym programie. W ramach 

wyrównywania różnic między regionami, zarówno gminy jak i stowarzyszenia, czyli 

prowadzący np. Domy Pomocy Społecznej jak również powiat ma możliwość składania w 

kolejnym roku wniosków, które np. znoszą bariery architektoniczne. Wniosek ten jest 

oczywiście później oceniany przez PFRON. Wielokrotnie udawało się korzystać z tego 

programu. Swego czasu zrobione zostały dwie windy dla osób niepełnosprawnych. Jedną w 

Starostwie Powiatowym w Gryfinie, drugą w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych. Dnia 13 

grudnia na posiedzeniu został wyznaczony delegat na nadzwyczajne, walne zgromadzenie 

Spółdzielni Socjalnej w Dąbiu. Powiat gryfiński jest udziałowcem w Spółdzielni Socjalnej 

prowadzonej przez Stowarzyszenie „Promyk”. Również dnia 13 grudnia odbyło się spotkanie 

z Prezesem Domu Lekarskiego, współudziałowcem Starostwa Powiatowego w Szpitalu 

Powiatowym w Gryfinie. Pan Prezes przedstawił na piśmie propozycję zmiany umowy. 

Przedstawił ją również ustnie, Zarząd przyjął to do wiadomości i będzie sprawę analizować, 
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zasięgać opinii prawnej i dopiero wtedy będzie się ustosunkowywać do składanych 

propozycji. Będąc przy tym temacie Starosta chciał poinformować, że na odbywającej się 

wczoraj Radzie Nadzorczej w Szpitalu Powiatowym w Gryfinie, Prezes Szpitala  

Pan Grzegorz Bogdanowicz złożył swoją rezygnację z funkcji z dniem 31 grudnia 2018r. 

Również dnia 13 grudnia Zarząd wyraził zgodę na zmianę terminu zakończenia zadania  

tj. pierwszy etap dotyczący miejscowości Żurawki ul. Jaśminowej. Tam, aby przystąpić  

do wykonania zadania, trzeba najpierw rozwiązać problem dotyczący kanalizacji deszczowej, 

która jest na etapie podłączania całej miejscowości do rowu biegnącego pod drogą krajową  

nr 31. Ze względu na skomplikowaną sytuację gruntową, zaistniała konieczność przesunięcia 

tego terminu. Zadanie ma być zakończone do 21 grudnia 2018r. Na tym terenie ze względu 

na trudne warunki gruntowe, podjęto decyzję o przyjęciu robót dodatkowych, gdyż osadnik 

był zaprojektowany, tzn. mógłby pracować przy wysokiej wodzie jako zalany i mógłby  

nie spełniać swoich parametrów, do czego służy. Również w dniu 13 grudnia Zarząd 

postanowił o zleceniu wniosku aplikacyjnego, czyli to jest tzw. studium wykonalności  

do projektu planowanego do realizacji ze środków Unii Europejskiej w ramach działania 9.3 

tj. wspieranie rewitalizacji w sferze fizycznej, gospodarczej i społecznej. Chodzi tutaj o to,  

że Pan Naczelnik Wydziału Remontów i Inwestycji Andrzej Krzemiński i Starosta Gryfiński 

Wojciech Konarski spotkali się z Burmistrzem miasta Gryfino Mieczysławem Sawarynem. 

Burmistrz został poproszony, aby Radni gminy zechcieli dokonać w trybie pilnym 

aktualizacji lokalnego programu rewitalizacji. Pan Burmistrz wyraził gotowość i dzisiaj Rada 

obraduje i tenże wniosek zapewne zostanie zrealizowany. Starostwo Powiatowe równolegle, 

aby móc skorzystać z tej szansy na złożenie programu na rewitalizację przestrzeni, również 

się na to przygotowało. Koniec składania wniosków jest w dniu 09 stycznia 2019 roku, 

aczkolwiek Starostwo zwróciło się do Marszałka Województwa, aby przesunąć termin 

realizacji tego programu. Starostwo przygotowało się, aby złożyć ten przysłowiowy kupon, 

gdyż składanie wniosków temu służy, aby pozyskać ewentualne dodatkowe środki  

na inwestycje budowy szpitala, bo temu ma ten wniosek aplikacyjny służyć. Starosta ma 

nadzieję, że uda się z tego źródła otrzymać środki na inwestycję, która jest prowadzona, 

polegająca na rozbudowie szpitala. Dodał, że dzisiaj jest do podjęcia dużo decyzji, decyzji 

dotyczących zmian w budżecie. Wspomniał tutaj, że dnia 13 grudnia na Zarządzie 

zrealizowanych zostało łącznie 50 punktów, w tym 30 dotyczących zmian finansowych. 

Między innymi przygotowano uchwały, które są przedmiotem obrad, np. wieloletnią 

prognozę finansową. Powodem jej przygotowania jest kwestia zabezpieczenia środków 

na zadanie, jakim jest zimowe utrzymywanie ulic tak, żeby można było podpisać 3-letnią 



 4 

umowę z wykonawcami, których dzisiaj dokonują wyboru. Z przetargu wynikało, że kwota 

wcześniej zaplanowana w WPF na to 3-letnie zadanie jest za niska, aby można było podpisać 

umowę. Starosta również dodał, że wiele jednostek samorządu terytorialnego robi audyty, 

tzw. „otwarcia” i chciał tutaj przekazać informację dotyczącą oceny zewnętrznej stanu 

Powiatu Gryfińskiego, którą dokonał w porozumieniu z Regionalną Izbą Obrachunkową 

Wojewoda Zachodniopomorski. Informacja ta, znajduje się również w tygodniku lokalnym, 

mianowicie Powiat Gryfiński jest (w porównywalnych powiatach, których w województwie 

Zachodniopomorskim jest 18) sklasyfikowany na trzecim miejscu. W takich dosyć ważnych 

wskaźnikach, jak udział dochodów własnych w dochodach ogółem, w relacji nadwyżki 

operacyjnej do dochodów ogółem, w udziale wydatków inwestycyjnych w wydatkach 

ogółem, w relacji długu do dochodów ogółem i obciążenia wydatków bieżących z wydatkami 

na wynagrodzenia i pochodne oraz wskaźnikiem bezrobocia, relacja długu do dochodów 

ogółem wynosi 11,2%, natomiast inwestycje są na poziomie 14,4% wydatków budżetowych. 

Tam, gdzie się robi, występują problemy i takowe problemy mają dzisiaj szpitale, wszystkie 

szpitale a powiatowe w szczególności. Może wpływa na to sposób finansowania, w tej chwili 

ryczałtowy, chociaż on miał pomóc, ale to raczej podlega analizie. Z kolei w rankingu 

czasopisma „Wprost” tj. ranking szpitali za 2018r. Powiat Gryfiński, jeżeli chodzi  

o działalność w ginekologii sklasyfikowany jest na 50 miejscu (zał.nr 3a). Starosta w tym 

miejscu podziękował Ordynatorowi Panu Dariuszowi Kuligowskiemu jak i lekarzom, którzy 

ten oddział prowadzą. Brak pytań i uwag do złożonego sprawozdania. 

 

III. Wnioski i interpelacje Radnych.  
 

Interpelacja nr 6/18 radnego Huberta Andrycha dotycząca zasad funkcjonowania Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących od roku szkolnego 2019/2020– zał. nr 4. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 6/18). 

 

Interpelacja nr 7/18 radnego Huberta Andrycha dotycząca dróg powiatowych nr 1356Z 

oraz 1364Z, składana w imieniu mieszkańców miejscowości, o których poniżej, którzy 

sygnalizują fatalny stan dróg powiatowych Gryfino-Linie oraz Drzenin-Chwarstnica -   

zał.nr  5 
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(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 7/18). 

 

 Interpelacja nr 8/18 radnego Remigiusza Rzepczaka w sprawie wykonania remontu 

nawierzchni drogi powiatowej wzdłuż ulicy Henryka Sienkiewicza w Mieszkowicach -  

zał. nr 6. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 8/18). 

  

Interpelacja nr 9/18 radnego Remigiusza Rzepczaka w sprawie połączenia ciągu pieszego 

z chodnika przy ulicy Dworcowej w Mieszkowicach, poprzez przejście dla pieszych  

z wyznaczonym przejściem na przejeździe kolejowym z chodnikiem za tym przejazdem na 

ulicy Odrzańskiej - zał. nr 7. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 9/18).  

Interpelacja nr 10/18 radnego Bartosza Biegusa dotycząca wymiany oświetlenia na LED, 

które pozwoli zaoszczędzić ~80% kwoty i pobory energii - zał. nr 8.  

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 10/18). 

  

Radny Wojciech Długoborski podziękował za odpowiedź na swoją pierwszą interpelację. 

Jest to dość obszerny materiał, który Radny otrzymał emailem, natomiast pozostali otrzymali 

go w dniu dzisiejszym. Materiał wymaga głębszej analizy. Radny otrzymał również 

dokumenty z dwóch poprzednich kadencji od Radnej Pani Joanny Kostrzewy, dotyczący 

szpitala i on wymaga jeszcze głębszej analizy i w tej sprawie będzie składał kolejne 
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interpelacje nie odnosząc się już do tej otrzymanej, żeby nie było kłopotu z interpretacją 

spraw statutowych i regulaminowych. Radny miał jedną generalną uwagę dotyczącą tych 

zapisów. Statut powiatu wraz z regulaminem Rady i Zarządu, który niedawno został 

zaktualizowany i 2 sierpnia przyjęty, zdaniem mówcy zawiera szereg luk, na które trzeba 

zwracać uwagę, aby w ciągu tych pięciu lat można było go doskonalić. Dowodem może być 

brak zapisu dotyczącego sposobu wyboru przewodniczących komisji, o czym Radny będzie 

mówił później, natomiast teraz zaznacza, że w § 23.ust 1. statutu, właściwie regulaminu,  

jest powiedziane, że interpelacje i zapytania Radni mogą kierować do Zarządu lub Starosty  

za pośrednictwem Przewodniczącego, który przekazuje je Staroście. Ta droga zostaje 

wykonana, tak się zachowują Radni a Przewodniczący przekazuje Staroście. Jednak pytania 

kierowane są do Zarządu lub Starosty, Radny swoje pytania kieruje do Zarządu, czyli organu 

powiatu. Jest tutaj niespójność, gdyż w ust 9 tego paragrafu, który mówi, że Starosta bądź 

osoba przez niego wyznaczona jest zobowiązana na piśmie udzielić odpowiedzi w okresie nie 

później niż 14 dni od dnia otrzymania interpelacji bądź zapytania. Radny oczekuje 

odpowiedzi od Zarządu a nie od Starosty, bądź wyznaczonego pracownika. Tym bardziej,  

że wyznaczony pracownik, jeżeli takie wyznaczenie nastąpiło, odpowiada na interpelację  

do Biura Obsługi Rady i Zarządu. Odpowiedzi na kierowane zapytania do Zarządu  

za pośrednictwem Przewodniczącego powinny wracać z Zarządu do rąk własnych. To była 

jedna uwaga natury proceduralnej. 

 

Interpelacja nr 11/18 radnego Wojciecha Długoborskiego dotycząca zamiaru rozwiązania 

przez Zarząd Powiatu Gryfińskiego porozumienia ws. realizacji przez Gminę Gryfino zadania 

powiatu w zakresie prowadzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 1 w Gryfinie  

oraz budowy hali sportowej przy ZSO nr 1 miedzy ul. Niepodległości a ul. Parkową  

w Gryfinie  - zał. nr 9.  

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, III sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 11/18). 

   

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski podziękował za złożone 

interpelacje, nikt więcej z Radnych nie zabrał głosu. Przewodniczący powitał gości, którzy 

dołączyli, mianowicie Przewodniczącego Rady Miasta w Gryfinie Pana Rafała Guga  

oraz Radną Panią Magdalenę Pieczyńską. 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania stałych Komisji 

Rady i określenia przedmiotu ich działania (druk nr 2/III); 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. Na 

początku dyskusji  Pan Przewodniczący chciał powiedzieć, że podczas wtorkowego spotkania 

Radnych, temat był przedyskutowany i jak sądzi jest tutaj zgoda co do tego, jakie komisje 

będą powoływane przy Radzie Powiatu w Gryfinie. W obecności 20 Radnych zarządził 

głosowanie: 

za - 20,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr III/8/2018 w sprawie powołania stałych Komisji Rady i określenia przedmiotu 

ich działania została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania stałych Komisji Rady  

i określenia przedmiotu ich działania stanowi zał. nr 10.). 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie i ustalenia jej składu osobowego  

(druk nr 3/III); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski złożył wniosek odnośnie sposobu wyborów składu 

komisji, ten wniosek dotyczy wszystkich komisji, które będą dzisiaj powoływane, ponieważ 

tak jak tutaj zauważono, ani statut ani ustawy nie określają sposobu, w związku z czym, Rada 

jest władna zadecydować o tym sposobie. Wniosek jest następujący: aby składy osobowe 

komisji głosować en bloc, wskazując również przewodniczącego komisji. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że może się zgodzić z taką formułą, że finalnie 

będzie skład całej komisji plus przewodniczący, ale na komisjach rozmawiali i takie pytanie 

również padło, wszyscy mieli się nad tym zastanowić, w jaki sposób będzie wybierany 

przewodniczący i to nie zostało w żaden sposób przesądzone ani powiedziane. Nie ma 

rozstrzygnięcia o sposobie wyboru przewodniczącego w regulaminie, a to jest wg. Radnego 
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luka, bo jeżeli nie reguluje tego ustawa, nie reguluje tego statut, to regulamin już powinien  

to przesądzać w jaki sposób tego przewodniczącego się wybiera i te lukę trzeba będzie 

uzupełnić w dalszych pracach nad modelowaniem, czy zmianami w statucie. Dzisiaj Radni 

muszą sami przedyskutować formułę wyboru przewodniczącego każdej z komisji, co do tej 

pory nie zostało zaproponowane. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że wniosek 

Starosty Gryfińskiego Wojciecha Konarskiego jak sądzi, był jakimś przemyśleniem  

i sformułowaniem procedury glosowania. Tak ten wniosek został odebrany, była propozycja 

procedury glosowania nad komisją en bloc i jednocześnie wybór przewodniczącego tejże 

komisji. To był wniosek. Przewodniczący oczekuje, jeżeli są propozycje co do sposobu 

innego glosowania, o składanie tych propozycji. 

 

Radny Wojciech Długoborski zabrał głos. Stwierdził, że albo czegoś nie rozumie, albo jest  

to niedopowiedziane. Poprosił o odpowiedź na podstawie Komisji Rewizyjnej. Jest skład  

4-ro osobowy tej komisji i jest napisane w projekcie uchwały: przewodniczący. Kto wybiera 

tego przewodniczącego, Radny rozumie, że uchwała zostaje przyjęta już po przesądzeniu,  

że ten przewodniczący został w jakiś sposób wybrany, ale jak to ma nastąpić? Tego  

w dalszym ciągu nie wie. Poprosił o wyjaśnienie jak to ma się odbyć. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że na ostatnim 

wtorkowym spotkaniu Radni mieli przemyśleć, gdyż powstał consensus co do składów  

w poszczególnych komisjach i to zostało jakby ustalone. Natomiast Radni mieli się  

na podstawie ustalonych składów, zastanowić i dzisiaj na sesji miały być propozycje 

zgłoszenia przewodniczących poszczególnych komisji, ponieważ składy zostały ustalone.  

Tak więc dzisiaj Radni, kluby Radnych takowe zgłoszą przy okazji wyborów składów 

osobowych ustalonych we wtorek. 

 

Radny Wojciech Długoborski zabrał głos, stwierdzając, że są cztery osoby w składzie 

jakiejś komisji i każda z tych osób może być przewodniczącą tej komisji. Jeżeli do projektu 

uchwały zgłoszone zostają te cztery osoby, potem każdy z Radnych zgłasza każdą z tych 

czterech osób na przewodniczącego, to kto zostaje tym przewodniczącym? 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski stwierdził, że wniosek złożony przez niego jest 

jasny i czytelny. Każdy, kto składa wniosek wymienia skład komisji i wskazuje, kto ma być 

przewodniczącym. Jeżeli ktoś się z tym składem nie zgadza, i nie zgadza się z tym 

przewodniczącym, może zgłosić inny skład komisji i wskazuje przewodniczącego  

do przegłosowania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zapytał, czy są jeszcze jakieś 

inne wnioski co do procedury głosowania, gdyż dzisiaj zostanie ustalony sposób 

procedowania i on będzie oddziaływał na sposób głosowania w pozostałych komisjach. 

Na dzisiaj przewidziano głosowanie nad składami osobowymi wszystkich komisji, jakie będą 

powoływane w tej kadencji Rady Powiatu. 

 

Radny Jerzy Zgoda zgłosił wniosek, aby Przewodniczący przedstawił składy osobowe 

wszystkich komisji, i wtedy Radni będą przegłosowywać te składy, jakie zostały uzgodnione 

na komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zapytał, czy są inne wnioski 

dotyczące sposobu wyboru, jeżeli nie będzie żadnych innych wniosków lub też jeżeli będą,  

to Przewodniczący podda je pod głosowanie. W pierwszej kolejności będzie to wniosek 

Starosty Gryfińskiego Wojciecha Konarskiego i w zależności co zostanie postanowione,  

tak Radni będą procedować. Potwierdził słowa Radnego Wojciecha Długoborskiego, że jest 

luka w regulaminie i Radni muszą zdecydować jak sobie z tym poradzą, aby uzyskać 

consensus. W tamtej kadencji udało się go uzyskać w przypadku komisji, również udało się to 

w kontekście składu osobowego. Istnieje mały problem, że nie ma wprost zapisów 

pokazujących w jaki sposób należy wybierać przewodniczącego komisji, dlatego też Radni 

muszą o tym zdecydować. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że najpierw należy wiedzieć, kto będzie w tych 

komisjach zasiadał. Jeżeli te osoby uzyskają akceptację, wówczas dobrze by było, żeby był 

consensus w danej grupie, gdyż mają oni przez pięć lat prowadzić obrady. Tutaj nie chodzi  

o kłótnie wewnętrzne ale o praktyczne sprawy, które interesują wszystkich Radnych.  

W związku z czym, najpierw powinna być akceptacja i tutaj ktoś może tej akceptacji  

nie uzyskać do pracy w danej komisji a później trzeba zastanowić się nad wyborem 
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przewodniczącego. Prośba Radnego o krótką przerwę aby umożliwić spotkania  

poszczególnych komisji i porozumieć się w tej sprawie. 

 

Radny Wojciech Długoborski zgodził się z przedmówcą, gdyż jest to klarowne i czytelne. 

Te uchwały, które są konsumują pewną pracę, którą trzeba wykonać i o tym była mowa  

na wtorkowym spotkaniu. Chodziło o technikę dochodzenia do tego, aby uchwały można było 

podjąć już po rozstrzygnięciach. Zgodził się z Radnym Mirakowskim, żeby zapoznać się  

ze składami zgodnie uzgodnionymi, gdzie nie ma co do nich wątpliwości, gdyż wszyscy 

zgodzili się z takimi składami komisji wcześniej przegłosowanymi. Trzeba odbyć posiedzenia 

tych komisji, które się ukonstytuują, które ze swojego grona wybiorą przewodniczącego. 

Problem sprowadza się do tego, kto ma prowadzić pierwsze posiedzenia komisji. Według 

Radnego powinien je zwołać Przewodniczący Rady. Jak również powinien je poprowadzić do 

momentu wyboru przewodniczącego danej komisji. Tak to poprawnie zdaniem Radnego ma 

wyglądać. Sposób wyboru jest do uzgodnienia przez samych Radnych, członków komisji. 

Można to również zrobić w głosowaniu jawnym, gdyż nie ma zastrzeżenia, że musi to być  

w głosowaniu tajnym, aczkolwiek to najczęściej głosowania są tajne. W ustawach 

samorządowych jest zapisane, że to co nie jest zastrzeżone do głosowań tajnych, odbywa się  

w głosowaniach jawnych i można takie rozwiązanie zastosować. Taką prace zgodnie  

z wnioskiem Pana Mirakowskiego należy teraz wykonać. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski złożył prośbę o przegłosowanie wniosku złożonego 

przez niego. Stwierdził, że Radni głosują nad konkretnym projektem uchwały, który jest jasno 

sprecyzowany, wskazuje przewodniczącego oraz członków komisji. Każdy może zgłosić 

drugi wniosek. 

 

Radny Wojciech Długoborski zwrócił się do Wojciecha Konarskiego z prośbą o odpowiedzi 

na pytanie, kto wskaże w uchwale przewodniczącego? Radny wówczas chce zaproponować 

inną osobę i w jaki sposób Radni będą wtedy głosować? Czy w tej samej uchwale będą 

zgłoszone dwie osoby na przewodniczącego? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że wówczas głosowanie będzie się 

odbywać w kolejności zgłoszonych wniosków. 
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Radny Wojciech Długoborski stwierdził, że dyskusja jest od tego, aby wypracować 

odpowiedną formułę. Wyraził swoje wątpliwości co do sposobu głosowania i poprosił  

o wskazanie miejsca w którym się myli. Nikt jeszcze nie udzielił odpowiedzi na pytanie 

Radnego. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski podsumował, że są dwa 

wnioski. Pierwszym wnioskiem najdalej idącym jest wniosek Wojciecha Konarskiego, jeżeli 

wniosek zostanie odrzucony Radni będą głosować wniosek pana Radnego Tomasza 

Mirakowskiego i w ten sposób zostanie wyłoniona procedura w jaki sposób ma się odbywać 

powoływanie składów osobowych komisji wraz z przewodniczącym. Przewodniczący 

zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby złożyć inny wniosek. Poprosił również o ponowne 

sprecyzowanie wniosków. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski sprecyzował swój wniosek. Jest on opisany w 

projektach uchwał, które są przygotowane. Mianowicie, głosując nad uchwałą wybiera się 

przewodniczącego oraz skład osobowy komisji i w takim kontekście należy składać wnioski 

do tych projektów uchwał. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że jego wniosek jest za rozdzieleniem tych dwóch 

spraw. Wyboru członków komisji i w następnej uchwale wyboru przewodniczącego. Wystąpił 

z prośbą o przerwę, aby można było dojść do konsensusu między grupą, która będzie przez 

pięć lat pracować. 

 

Radny Wojciech Długoborski chciał uzupełnić wniosek radnego Tomasza Mirakowskiego, 

aby nie przyjmować uchwał mówiących o składach, ponieważ składy zostały uprzednio 

uzgodnione Aby spotkać się w tych składach i zaproponować przewodniczących, a później 

wpisać to w uchwale i  podjąć takie uchwały. 

 

Radny Remigiusz Rzepczak skomentował, że spotkał się z takim sposobem głosowania, 

oglądając przebieg obrad rad miejskich, że najpierw przegłosowywano składy komisji  

a następnie zgłaszano kandydatów do przewodniczenia pracą tych poszczególnych komisji. 

Głosowali wszyscy Radni, którzy byli obecni w sali obrad. Na przykład przy zgłoszeniu 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wszyscy państwo Radni obecni w sali obrad brali 

udział w glosowaniu. 
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Radny Wojciech Długoborski stwierdził, że ten komentarz jest zasadny i może taką formułę 

należy przyjąć. Wniosek Pana Mirakowskiego uzupełniony przez Pana Długoborskiego był 

uproszczeniem, że nie ma pierwszego głosowania mówiącego o składach komisji, tylko 

komisje się spotykają i same wybierają przewodniczącego ze swego grona. Natomiast słowa 

Pana Rzepczaka mają swoje uzasadnienie, gdyż wtedy wniosek pana Starosty Wojciecha 

Konarskiego miałby swoje wytłumaczenie. Mianowicie, są składy komisji i wtedy można 

zgłaszać kandydatów na przewodniczącego i dopiero wtedy odbywać się ma głosowanie  

spośród tych osób, kto będzie przewodniczącym. Jeżeli Radni podejmą taką uchwałę, jaka jest 

w tym momencie w materiałach, to nie będzie można tego pogodzić. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zarządził przerwę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski po przerwie zapytał,  

czy są inne wnioski co do sposobu głosowania składu osobowego i powołania komisji stałych 

Rady Powiatu niż dwa, które wcześniej zostały złożone. Nie było więcej wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w obecności 20  Radnych 

zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem Starosty Gryfińskiego Wojciecha 

Konarskiego mówiącym o tym, że głosując nad uchwałą wybiera się przewodniczącego oraz 

skład osobowy komisji : 

za – 13: Aleksandra Zielińska, Roman Michalski, Jerzy Domaradzki, Wojciech Konarski, 

Henryk Kaczmar, Sławomir Terebecki, Jerzy Zgoda, Jerzy Miler, Paweł Wróbel,  

Aleksandra Misiuna, Teresa Sadowska, Jarosław Przygoda, Hubert Andrych 

przeciw – 6 : Bartosz Biegus, Joanna Kostrzewa, Zbigniew Szmaja, Wojciech Długoborski, 

Michał Kozakiewicz, Tomasz Mirakowski 

wstrzymało się – 1 : Remigiusz Rzepczak 

Wniosek Starosty Gryfińskiego Wojciecha Konarskiego w sprawie sposobu głosowania 

składu osobowego i przewodniczącego został przegłosowany większością głosów. 

Głosowanie nad drugim wnioskiem Radnego Tomasza Mirakowskiego mówiącym  

o rozdzieleniu tych dwóch spraw, czyli najpierw wyboru członków komisji i w następnej 

uchwale wyboru przewodniczącego, było bezzasadne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zgłosił po ówczesnym 

upoważnieniu przez Klub Inicjatywa Samorządowa i Klub Koalicja Obywatelska  
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i Samorządowa stan osobowy członków Komisji Rewizyjnej (Jarosław Przygoda,  

Hubert Andrych, Tomasz Mirakowski, Remigiusz Rzepczak). Wszyscy z wymienionych 

Radnych wyrazili zgodę na udział w danej komisji. Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś  

z Radnych chciałby zaproponować inny skład komisji wraz z przewodniczącym. 

Radny Wojciech Długoborski zaproponował na Przewodniczącego Radnego Tomasza 

Mirakowskiego uzasadniając, że jest on Radnym już drugą kadencję jak również jest  

w wyraźnej opozycji do sytuacji koalicyjnej, która się utworzyła. W związku z tym 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej z opozycji jest jak najbardziej pożądanym 

rozwiązaniem. Radny potwierdził zgodność składu komisji zmieniając jedynie 

przewodniczącego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zapytał, czy Pan Wojciech 

Długoborski podtrzymuje ten sam skład komisji, który został zaproponowany. 

 

Radny Wojciech Długoborski przypomniał, że przy wcześniejszych wystąpieniach wyraźnie 

podkreślił konsensualność uzgodnień składów komisji. To rozwiązanie zostało przyjęte  

we wtorek, natomiast do tej pory w dalszym ciągu nie ma techniki wyboru przewodniczącego. 

Zaproponowane rozwiązanie nie ma nic wspólnego z samorządem a tym bardziej  

z demokracją. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski przypomniał, że to nie jest 

już propozycja, tylko sposób głosowania przyjęty przez Radę. 

 

Radny Wojciech Długoborski odpowiedział, że w związku z tym zaproponował nowe 

rozwiązanie przyjęte przez Radę. Radny uprzedzał, że taka sytuacja powstanie  W związku  

z czym na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej proponuje Pana Tomasza Mirakowskiego  

i poprosił o przedstawienie techniki głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zapytał pana Tomasza 

Mirakowskiego, czy wyraża zgodę na zgłoszoną swoją kandydaturę. Zgoda została wyrażona. 

W związku z brakiem innych propozycji poddał pod głosowanie pierwotną propozycję 

członków Komisji Rewizyjnej (Jarosław Przygoda - przewodniczący, Hubert Andrych -

członek, Tomasz Mirakowski - członek, Remigiusz Rzepczak - członek) następnie  

w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie. 
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za – 14 : Aleksandra Zielińska, Roman Michalski, Remigiusz Rzepczak, Jerzy Domaradzki, 

Wojciech Konarski, Henryk Kaczmar, Sławomir Terebecki, Hubert Andrych, Jerzy Zgoda, 

Jerzy Miler, Paweł Wróbel, Aleksandra Misiuna, Teresa Sadowska, Jarosław Przygoda,  

przeciw – 6 : Bartosz Biegus, Zbigniew Szmaja, Joanna Kostrzewa, Tomasz Mirakowski, 

Michał Kozakiewicz, Wojciech Długoborski 

wstrzymało się – 0.  

Większością głosów pierwsza propozycja składu osobowego Komisji Rewizyjnej wraz  

z przewodniczącym została przyjęta. Głosowanie nad drugą propozycją zgłoszoną przez 

radnego Wojciecha Długoborskiego z Przewodniczącym Tomaszem Mirakowskim było 

bezzasadne. W obecności 20 Radnych zarządził glosowanie nad projektem uchwały. 

za - 13, 

przeciw - 6,  

wstrzymało się – 1. 

Uchwała nr III/9/2018 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie  

i ustalenia jej składu osobowego została podjęta większością głosów (imienny wykaz 

głosowania Rady Powiatu w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Gryfinie i ustalenia jej składu osobowego stanowi zał. nr 11). 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Gryfinie i ustalenia jej składu osobowego 

(druk nr 4/III); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski z upoważnienia klubów 

przedstawił proponowany skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (Teresa Sadowska-

przewodnicząca, Aleksandra Misiuna-członek, Bartosz Biegus-członek, Remigiusz Rzepczak-

członek Paweł Wróbel-członek) wszyscy z wymienionych Radnych wyrazili zgodę na udział 

w danej komisji, po czym pan Przewodniczący umożliwił dyskusję. 

 

 Radny Wojciech Długoborski zwrócił uwagę, że skład komisji jest rezultatem pracy 

wszystkich Radnych. Konsensus został osiągnięty dzięki pracy wszystkich Radnych, 

obecnych na wtorkowym zebraniu, natomiast wybór przewodniczącego jest siłowym 

rozwiązaniem jakie jest tutaj stosowane. Rozwiązanie to wynika z porozumienia 

międzykoalicyjnego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w obecności 20 Radnych 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

za - 16,  

przeciw - 1,  

wstrzymało się – 3. 

Uchwała nr III/10/2018 w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Powiatu w Gryfinie i ustalenia jej składu osobowego została podjęta większością głosów 

(imienny wykaz głosowania Rady Powiatu w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Powiatu w Gryfinie i ustalenia jej składu osobowego stanowi zał. nr 12). 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie (druk nr 5/III); 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski z upoważnienia przedstawił 

członków Komisji Budżetu i Gospodarki (Hubert Andrych-przewodniczący, Aleksandra 

Zielińska-członek, Wojciech Długoborski-członek, Tomasz Mirakowski-członek, Jerzy 

Zgoda-członek) Wszyscy z wymienionych Radnych wyrazili zgodę na udział w danej 

komisji, po czym Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radna Teresa Kostrzewa zgłosiła Pana Wojciecha Długoborskiego na Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Gospodarki 

 

Radny Wojciech Długoborski nie wyraził zgody na pełnienie funkcji Przewodniczącego, 

gdyż wg. Radnego rozwiązanie będzie rozstrzygnięte siłowo, w związku z koalicją, będącą 

większością w Radzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w obecności 20 Radnych 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

za - 13,  

przeciw - 3,  

wstrzymało się – 3.  

Radny Wojciech Długoborski nie brał udziału w głosowaniu. 
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Uchwały nr III/11/2018 Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie została podjęta większością głosów 

(imienny wykaz glosowania Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 13). 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu w Gryfinie (druk nr 6/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski z upoważnienia klubów 

przedstawił członków Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia (Sławomir Terebecki- 

przewodniczący, Joanna Kostrzewa-członek, Teresa Sadowska-członek, Jerzy Miler-członek, 

Zbigniew Szmaja-członek). Wszyscy Radni wyrazili zgodę na udział w komisji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Zbigniew Szmaja zaproponował Panią Joannę Kostrzewę na Przewodniczącą 

Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia. 

 

Radna Joanna Kostrzewa wyraziła zgodę na pełnienie funkcji Przewodniczącej Komisji 

Spraw Społecznych i Zdrowia. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski przy braku innych 

propozycji w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie nad składem osobowym Komisji 

Spraw Społecznych i Zdrowia z Panem Sławomirem Terebeckim jako Przewodniczącym. 

za – 13 : Aleksandra Zielińska, Roman Michalski, Remigiusz Rzepczak, Jerzy Domaradzki, 

Wojciech Konarski, Henryk Kaczmar, Sławomir Terebecki, Hubert Andrych, Jerzy Zgoda, 

Jerzy Miler, Paweł wróbel, Aleksandra Misiuna, Jarosław Przygoda,  

przeciw - 4 : Michał Kozakiewicz, Wojciech Długoborski, Zbigniew Szmaja,  

Tomasz Mirakowski, 

wstrzymało się – 3 -  Teresa Sadowska, Bartosz Biegus, Joanna Kostrzewa. 

Głosowanie nad drugą propozycją z Panią Joanną Kostrzewą jako Przewodniczącą Komisji 

Spraw Społecznych i Zdrowia było bezzasadne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, następnie 

w obecności 20 Radnych zarządził głosowanie:  
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 za - 13,  

przeciw - 4,  

wstrzymało się – 3. 

Uchwała nr III/12/2018 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Spraw Społecznych  

i Zdrowia Rady Powiatu w Gryfinie większością głosów (imienny wykaz głosowania 

Radnych nad projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu 

osobowego Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu w Gryfinie stanowi -  

zał. nr 14). 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego 

Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych Rady 

Powiatu w Gryfinie (druk nr 7/III); 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, 

wymieniając proponowany skład Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu, i Organizacji 

Pozarządowych (Paweł Wróbel-przewodniczący, Aleksandra Misiuna-członek Bartosz 

Biegus-członek, Jerzy Domaradzki-członek, Michał Kozakiewicz-członek), Wszyscy Radni 

wyrazili zgodę. w obecności 20  Radnych zarządził głosowanie: 

za - 15,  

przeciw - 3,  

wstrzymało się – 2.  

Uchwała nr III/13/2018 w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji do spraw Edukacji, 

Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie została podjęta 

większością głosów (imienny wykaz głosowania Radnych nad  projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji do spraw Edukacji, 

Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 15). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski udzielił głosu 

Przewodniczącemu Rady Miasta w Gryfinie Rafałowi Guga.  

 

Przewodniczący Rady Miasta w Gryfinie Rafał Guga powiedział, że jest dzisiaj po sesji 

Rady Miejskiej, słyszał pod koniec interpelacji, że został poruszany temat hali widowiskowo 

sportowej i dzisiaj ten temat również zajął dużo czasu na sesji. Zaprosił  
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na spotkanie w ramach pracy Rady Miejskiej, aby wyjaśnić wszelkie niepewności, które  

się gdzieś pojawiły. Radny złożył wszystkim najserdeczniejsze życzenia świąteczne. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zarządził krótką przerwę. 

 

 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie upoważnienia 

Wiceprzewodniczących Rady Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/III);  

W tym momencie posiedzenie opuściły Radna Pani Joanna Kostrzewa i Radna Pani Teresa 

Sadowska. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, następnie 

w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie. 

za - 18,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się -0.  

Uchwała nr III/14/2018  w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Powiatu  

w Gryfinie została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych projekt 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 16). 

 
Radny Wojciech Długoborski chciał zwrócić uwagę na to, że ta uchwała wyznacza 

konkretnego wiceprzewodniczącego z imienia i nazwiska. Wskazuje również drugiego 

wiceprzewodniczącego w przypadku jego nieobecności Oczywiście trudno stwierdzić,  

kto kiedy jest obecny, gdyż wiceprzewodniczący nie funkcjonują w Starostwie tylko pełnią 

swoje role, funkcje społecznie. Lepszym zapisem byłoby zapisanie, że upoważnia się 

wiceprzewodniczących Rady do wystawiania takich delegacji, jeżeli to nie jest sprzeczne  

z prawem, można by było takie rozwiązanie zastosować. Bez imiennego wyznaczania. 

Zgłoszona sprawa do ewentualnego podjęcia przy innej okazji. 

 
 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wskazania reprezentanta 

Powiatu Gryfińskiego do Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego (druk nr 9/III);  

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Joanna Kostrzewa. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 
 
Radny Jerzy Zgoda zgłosił kandydaturę Pana Wojciecha Konarskiego na reprezentanta 

Powiatu Gryfińskiego. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski w obecności  

19 Radnych zarządził głosowanie nad propozycją Radnego Jerzego Zgody. 

za - 18, 

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 1. 

Uchwała nr III/15/2018 Gryfinie w sprawie wskazania reprezentanta Powiatu Gryfińskiego 

do Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego 

została podjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania Radnych nad projektem 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wskazania reprezentanta Powiatu Gryfińskiego 

do Zgromadzenia Związku Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego 

stanowi zał. nr 17). 

 

 

XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr XXVI/256/2009 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 14 stycznia 2009 r. w sprawie 

przystąpienia Powiatu Gryfińskiego do stowarzyszenia - Dolnoodrzańska 

Inicjatywa Rozwoju Obszarów Wiejskich (druk nr 10/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 

 

Radny Jerzy Zgoda zgłosił kandydaturę Pana Jarosława Przygody jako przedstawiciela  

do reprezentowania Powiatu Gryfińskiego. 

 

Radny Jarosław  Przygoda wyraził zgodę. 

 

Radny Wojciech Długoborski zadał pytanie Radnemu Jarosławowi Przygodzie,  

czy nie jest członkiem DIROW-u, w związku z tym pytanie czy, ma być podwójnie 

reprezentowany w DIROW-ie, czy jest to dobre rozwiązanie czy też jest jakaś inna sytuacja  

o której Radny nie wie? 
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Radny Jarosław  Przygoda odpowiedział na pytanie Radnego Długoborskiego, że jest 

członkiem Rady. W ciągu ostatnich dwóch lat dużo wyjeżdżał i rzadko bywał na spotkaniach, 

oczywiście wcześniej o tym informując. Nie widzi żadnych przeciwskazań do tego aby  

nie mógł być przedstawicielem. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że rozumie, że Pan Radny Przygoda nie widzi 

przeciwskazań i że może być dwa w jednym i że może dwukrotnie głosować z jednej strony 

jako delegat klubu sportowego a z drugiej jako przedstawiciel Powiatu. Wydaje się jednak,  

że to jest marnowanie głosu i skoro już Pan Przygoda jest w DIROW-ie, to po co ma również 

reprezentować Powiat jest to niezrozumiałe. 

 

Radny Jarosław  Przygoda powiedział, że jako delegat klubu sportowego ani razu  

nie zgłaszał wniosku bo nie chciał, żeby to było połączone, żeby nie było niejasności 

związanej z pytaniem czy jest jako delegat czy członek. 

 

Radny Jerzy Zgoda zadał pytanie Panu Przygodzie, czy pełni funkcje w DIROW-ie poza 

członkostwem. 

 

Radny Jarosław Przygoda odpowiedział, że jest członkiem Rady. 

 

Radny Wojciech Długoborski poprosił o zastanowienie się nad tym rozwiązaniem, gdyż  

Pan Radny jest członkiem Rady, jak się okazuje. W jaki sposób ma jeszcze dodatkowo 

reprezentować powiat, taki dualizm wydaje się zupełnie niepotrzebny. Zaapelował  

o kandydaturę innej osoby, która może godnie interesy Powiatu reprezentować. Według 

mówcy, Pan Radny jest również Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej w związku z czym 

będzie miał masę roboty, w związku z czym apeluje do Pana Przygody aby właśnie na tych 

pracach się skupił.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że nikt więcej 

nie zabrał głosu w dyskusji w związku z czym Przewodniczący w obecności 19 Radnych 

zarządził glosowanie: 

za - 13,  

przeciw - 5,  

wstrzymało się – 1.  
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Uchwała nr III/16/2018 w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/256/2009 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 14 stycznia 2009 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Gryfińskiego  

do stowarzyszenia - Dolnoodrzańska Inicjatywa Rozwoju Obszarów Wiejskich, została 

podjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania Radnych nad projekt uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/256/2009 Rady Powiatu w Gryfinie 

z dnia 14 stycznia 2009 r. w sprawie przystąpienia Powiatu Gryfińskiego do stowarzyszenia - 

Dolnoodrzańska Inicjatywa Rozwoju Obszarów Wiejskich stanowi zał. nr 18). 

 

XIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyboru delegata  

do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania (druk nr 11/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 
 
 
Radny Jerzy Zgoda zgłosił kandydaturę Radnej Teresy Sadowskiej na delegata. 
 
 
Radna Teresa Sadowska wyraziła zgodę. 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję  

i w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

za - 18,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 1.  

Uchwała nr III/17/2018 w sprawie wyboru delegata do Stowarzyszenia Gmin Polskich 

Euroregionu Pomerania została przyjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania 

Radnych nad projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyboru delegata  

do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania stanowi zał. nr 19). 

 

XIV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr XVII/188/2000 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 11 października 2000 r.  

o przystąpieniu Powiatu Gryfińskiego do Stowarzyszenia Związek Powiatów 

Polskich (druk nr 12/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że nie zrozumiał treści tej uchwały i dalej nie 

bardzo rozumie czemu służy ta uchwała, ponieważ w uzasadnieniu jest zdawkowe 

sformułowanie mówiące  o tym, że przedmiotowy projekt uchwały wynika z konieczności 

uporządkowania zapisów uchwały Rady Powiatu w Gryfinie o przystąpieniu Powiatu 

Gryfińskiego do Stowarzyszenia Związek Powiatów Polskich. Poprosił o wyjaśnienie. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że uporządkowania są dlatego, 

że w uchwale, która dotyczyła przystąpienia Powiatu Gryfińskiego do Stowarzyszenia 

Związek Powiatów Polskich, powiat wyrażał wolę wstąpienia. W kolejnym paragrafie 

przyjmowany był statut a w kolejnym paragrafie wskazywany był przedstawiciel. W tym 

momencie jest tam zapisany Starosta. W związku z tym uporządkowanie polega właśnie  

na tym, że jeżeli jest chęć zgłoszenia innego kandydata, to trzeba zmienić tę uchwałę, czyli 

wkreślić paragraf dotyczący Starosty. 

 

Radny Wojciech Długoborski podziękował za wyjaśnienie. Powiedział również, że można 

było dołączyć materiały poglądowe dotyczące poprzedniej uchwały, co mogło wykluczyć 

ewentualne niepotrzebne pytania. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusje  

i w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie:  

za - 19,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się -0.  

Uchwała nr III/18/2018 w sprawie zmiany uchwały nr XVII/188/2000 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 11 października 2000 r. o przystąpieniu Powiatu Gryfińskiego  

do Stowarzyszenia Związek Powiatów Polskich została przyjęta jednogłośnie (imienny 

wykaz głosowania Radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zmiany uchwały nr XVII/188/2000 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 11 października 2000 r.  

o przystąpieniu Powiatu Gryfińskiego do Stowarzyszenia Związek Powiatów Polskich. 

stanowi zał. nr 20). 

 

XV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyznaczenia delegata  

do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich (druk nr 13/III);  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusje. 

 

Radny Jerzy Zgoda zgłosił kandydaturę Pana Jerzego Milera na delegata. 

 

Radny Jerzy Miler wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję  

i w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 18,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 1. 

Uchwała nr III/19/2018 w sprawie wyznaczenia delegata do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Powiatów Polskich została podjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania 

Radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyznaczenia delegata  

do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich stanowi zał. nr 21). 

 

Radny Wojciech Długoborski  złożył wniosek (BRZ.0002.3.2018.B.S. zał. nr 22). 

Powiedział, że przeprowadzono dzisiaj pakiet uchwał, w których wyznaczono przedstawicieli 

w różnych ciałach, w różnych gremiach. Radny liczy, że owi przedstawiciele będą godnie 

reprezentować Powiat w tych ciałach ale zmierza do tego, gdyż jak wcześniej powiedział, 

reprezentują nasz Powiat w tych ciałach np. związkach celowych, stowarzyszeniach, to 

dobrze by było aby raz w roku ci przedstawiciele podczas sesji Rady Powiatu składali swoje 

sprawozdanie z prac w tychże ciałach. Będzie to uczciwe, dowiemy się co tam robią i Radni 

będą mieć większą wiedzę. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski chciał przegłosować złożony 

wniosek, jednak Radny Wojciech Długoborski wyraził sprzeciw twierdząc, że sprawa wydaje 

się być oczywista i powinna się znajdować w rocznym planie pracy Rady, bez konieczności 

głosowania tego wniosku. 

 

XVI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie delegowania Radnych do 

prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (druk nr 14/III);  
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Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, podał 

dwie kandydatury Radnych do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, mianowicie 

Radnego Zbigniewa Szmaję i Radnego Michała Kozakiewicza. Radni wyrazili zgodę. W 

obecności 19  Radnych zarządził głosowanie: 

za - 17,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 2.  

Uchwała nr III/20/2018 w sprawie delegowania Radnych do prac w Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku została podjęta większością głosów (imienny wykaz głosowania Radnych nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie delegowania Radnych do prac 

w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku stanowi zał. nr 23). 

 

XVII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wysokości diet 

Radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 15/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, zapytał 

czy jest potrzeba czytania całego projektu, gdyż druk jest dosyć obszerny. Oczywiście nie ma 

żadnego problemu i może go przeczytać. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że nie ma takiej potrzeby zakładając, że jest  

to projekt dotychczasowy. Jeżeli są jakieś zmiany, to jest prośba o omówienie tylko tych 

zmian. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na komisjach była mowa o tych 

zmianach ale może je powtórzyć. Jedna zmiana polega na tym, że Przewodniczący nie musi 

uczestniczyć w obradach komisji Kolejna zmiana polega na tym, że jest ustalona dieta dla 

zespołu Komisji Rewizyjnej jeżeli się odbędzie. Jest to procent zwyżkowy dla zespołu, jeżeli 

ten zespół będzie pracował. Bez względu na to ile razy się spotka w miesiącu ten procent jest 

taki sam. To jest 15% przysługującej diety i takie samo rozwiązanie jest dla członków 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z uwagi na to, że ta komisja będzie pracowała tutaj 

doraźnie. Dieta ogólna uległa tutaj procentowi w dół dlatego że ta dieta, kwota maksymalna, 

przy dotychczasowym procencie byłaby przekroczona. To są te główne, podstawowe zmiany 

w stosunku do poprzedniej uchwały. 
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Radny Wojciech Długoborski miał jeszcze jedną uwagę natury formalnej, sformułowanie  

w §4 wprowadza pewne nieporozumienie dlatego, że poza Starostą i Wicestarostą nie ma 

innych etatowych członków Zarządu. W związku z tym należałoby imiennie zapisać, że tyczy 

się to Starosty i Wicestarosty. Jest to kwestia czytania zapisu i w zasadzie może tak zostać, 

aczkolwiek dla jasności poinformował, że tak ten zapis wygląda. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję  

i w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 19,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr III/21/2018 w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Powiatu Gryfińskiego 

została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych nad projektem uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Powiatu Gryfińskiego 

stanowi zał. nr 24). 

 

XVIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających 

przeznaczonych lub używanych do uprawiania sportu lub rekreacji z obszarów 

wodnych położonych na terenie powiatu gryfińskiego obowiązujących w roku 

2019 (druk nr 16/III);  

 

W tym momencie salę opuścił Radny Tomasz Mirakowski. 
 
Radny Wojciech Długoborski zabrał głos mówiąc, że nie ma już Komendanta Policji,  

więc może warto mu przekazać te informacje, żeby starał się jak najrzadziej, albo  

w ogóle nie wykonywać tych czynności, które zmusiłyby powiat do tego by zająć się takimi 

sytuacjami, jakie opisane są w projekcie tej uchwały. Opłaty z tytułu usunięcia  

i przechowywania tych statków i innych obiektów pływających są śmiesznie niskie  

w stosunku do kosztów jakie należałoby ponosić jako powiat z tytułu zabezpieczenia tych 

obiektów. Była dyskusja na ten temat na spotkaniu Radnych i wszyscy doszli do wniosku,  

że gdyby takich przypadków nie było, a z resztą nie jest to łatwe do stwierdzenia, to byłoby 

najlepiej gdyby tych kosztów nie było. Ale ponieważ istnieje taki wymóg ustawowy, żeby  

te stawki określić (one są z resztą pochodną rozporządzenia Ministra), w związku z tym 



 26 

trzeba te stawki ustalić. Ale gdyby praktyka wskazywała na to, że takich sytuacji by nie było, 

byłoby wtedy najlepiej. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie będzie namawiał Komendanta  

do nie wykonywania swoich obowiązków. 

 

Radny Wojciech Długoborski stwierdził, że sytuacja podlega ocenie i że nie nakłania do 

tego, aby nie wykonywać obowiązków ale zawsze można pouczyć zanim się coś zabierze 

i też takie rozwiązanie można zastosować. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że generalnie chodzi o przypadki, gdy dany 

kapitan jest po spożyciu alkoholowym, to trudno żeby był pouczany. Można rzeczywiście 

tego uniknąć wzywając rodzinę (ewentualnie znajomych) żeby się tym zajęli. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że jest wyjście z tej sytuacji tym bardziej,  

że do tej pory nie było takich zdarzeń. W związku z tym należy trzymać się tej wersji  

do końca. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski  w związku z brakiem 

dalszej dyskusji, zamknął ją i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 18,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr III/22/2018  w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających przeznaczonych lub używanych do uprawiania sportu lub 

rekreacji z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu gryfińskiego obowiązujących  

w roku 2019 została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wysokości opłat za usunięcie  

i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających przeznaczonych lub używanych 

do uprawiania sportu lub rekreacji z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu 

gryfińskiego obowiązujących w roku 2019 stanowi zał. nr 25). 
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XIX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia przez Powiat 

Gryfiński zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na zlecaniu 

zakładom opieki zdrowotnej przeprowadzania badań specjalistycznych, w tym 

psychologicznych oraz obserwacji szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji 

wojskowej na potrzeby Powiatowej Komisji Lekarskiej (druk nr 17/III);  

 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję, następnie 

w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie nad projektem uchwały: 

za - 18,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr III/23/2018  w sprawie przyjęcia przez Powiat Gryfiński zadania z zakresu 

administracji rządowej polegającego na zlecaniu zakładom opieki zdrowotnej 

przeprowadzania badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz obserwacji 

szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na potrzeby Powiatowej Komisji 

Lekarskiej została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych nad projektem 

uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia przez Powiat Gryfiński zadania  

z zakresu administracji rządowej polegającego na zlecaniu zakładom opieki zdrowotnej 

przeprowadzania badań specjalistycznych, w tym psychologicznych oraz obserwacji 

szpitalnej osób stawiających się do kwalifikacji wojskowej na potrzeby Powiatowej Komisji 

Lekarskiej stanowi zał. nr 26). 

 

XX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr XLIV/304/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 25 października  2018 r.  

w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/292/2018 Rady Powiatu  w Gryfinie z dnia  

13 września 2018 r. zmieniającej uchwałę nr XXXVIII/254/2018 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2018 r. (druk nr 18/III);  

 

W tym momencie w dyskusji uczestniczył Tomasz Mirakowski. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję. 
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Radna Aleksandra Misiuna zapytała, czy jest limit czasowy na wykorzystanie środków  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że te środki tj. 10,000 zł 

są przesuwane do końca  tego roku, ale wnioski są złożone. Działa to na zasadzie, że Ci 

którzy mogą uzyskać pomoc przedkładają rachunki (oczywiście część rachunków jest płacona 

przez PFRON) dlatego w ostatnim momencie, kiedy widać, że środki pozostają  

z innych zadań, w tym przypadku dotyczy to niezrealizowanego zadania, gdyż nie było 

chętnych dotyczących aktywizacji osób niepełnosprawnych. Ta kwota zostaje przesunięta  

na inną pomoc, dla tych grup, które korzystają z pomocy z Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie Gdyby środki nie zostały przesunięte, wówczas trzeba by było je oddać do PFRON. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski zamknął dyskusję,  

a następnie w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 19,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr III/24/2018 w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/304/2018 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 25 października  2018 r. w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/292/2018 

Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 13 września 2018 r. zmieniającej uchwałę nr 

XXXVIII/254/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2018r. została podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania 

Radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr XLIV/304/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 25 października  2018 r.  

w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/292/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia  

13 września 2018 r. zmieniającej uchwałę nr XXXVIII/254/2018 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. stanowi -  

zał. nr 27). 
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XXI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2018 rok (druk nr 19/III); (II wersja) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusje  

a następnie w obecności 19 Radnych zarządził głosowanie: 

za - 19,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr III/25/2018 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2018 rok (II wersja) została 

podjęta jednogłośnie (imienny wykaz głosowania Radnych nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2018 rok (II wersja) stanowi -

zał.nr 28). 

  

XXII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego na 

lata 2018-2039 (druk nr 20/III);  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski otworzył dyskusję  

a następnie w obecności 19 Radnych zarządził glosowanie: 

za - 19,  

przeciw - 0,  

wstrzymało się – 0.  

Uchwała nr III/26/2018 uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2018-2039 została podjęta jednogłośnie (imienny 

wykaz głosowania Radnych nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2018-2039 stanowi zał. nr 29). 

 

XXIII. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski  powiedział, że Radni 

otrzymali odpowiedzi na następujące interpelacje, tj.: 

1. Odpowiedź na interpelację nr 1/18 Radnego Remigiusza Rzepczaka  zał. nr 30. 

2. Odpowiedź na interpelację nr 3/18 Radnego Bartosza Biegusa zał. nr 31. 
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XXIV. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 
Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski  powiedział, że wykaz pism 

skierowanych do widomości Rady Powiatu w Gryfinie jest do wglądu w Biurze Obsługi Rady 

i Zarządu: 

3. Odpowiedź na interpelację nr 1/18 Radnego Remigiusza Rzepczaka  zał.nr 30. 

4. Odpowiedź na interpelację nr 3/18 Radnego Bartosza Biegusa zał.nr 31. 

 
Następnie Przewodniczący przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych  

do Biura Obsługi Rady i Zarządu. Jeżeli ktoś jeszcze tego nie zrobił, został poproszony  

o uzupełnienie. Przypomniał również o deklarowaniu się w kontekście dyżurów pełnionych 

przez Radnych. W Biurze Obsługi Rady znajdują się stosowne druki do wypełnienia. 

  

Radny Wojciech Długoborski upomniał się o realizację wniosków składanych  

na poprzednich sesjach. Mianowicie o ewentualne szkolenia dla Radnych pozwalające  

na wyrównanie szans w szczególności dla tych, którzy do tej pory nie byli Radnymi, nie znają 

pewnych zagadnień a chcieliby je poznać tak w zakresie zadań realizowanych przez Powiat 

jak i samego funkcjonowania w samorządzie powiatowym. Z tą kwestią wiąże się również 

kwestia instytucji dyżurów. Radny rozumie, że trzeba pełnić te dyżury (z czegoś ta kwestia 

wynika) ale ile trzeba tych dyżurów pełnić, na czym polega  instytucja dyżurów, czy Radni 

mają siedzieć i czekać aż ktoś coś przekaże, czy może w jakiś inny sposób to zadanie 

wykonywać. Potrzebna jest dodatkowa wiedza, aby to zadanie wykonać poprawnie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski odpowiedział,  

że ma sporządzoną listę wszystkich Radnych, którzy chcieliby wziąć udział w szkoleniu  

i aby ci Radni zaproponowali tematykę czego to szkolenie miałoby dotyczyć. Radni 

otrzymają listę, czy w Biurze Obsługi Rady, czy dzisiaj, czy po zastanowieniu, gdyż może 

jeszcze nie ma sprecyzowanego stwierdzenia, gdzie i w jakim szkoleniu Radni chcieliby 

uczestniczyć. Ta lista jest do zaproponowania, jak będzie ona wypełniona, wówczas będzie 

wiadomo jak te szkolenia poukładać. To była jedna kwestia. Natomiast druga w kontekście 

dyżuru Radnych. Każdy startował w wyborach samorządowych, w związku z tym każdy 

sobie określa ile chce mieć tych dyżurów, w jaki sposób, gdzie chce pełnić te dyżury.  

Te formularze, mają tylko pomóc, ponieważ są one zamieszczane na BIP. Jeżeli któryś  

z mieszkańców powiatu będzie chciał wiedzieć, gdzie i kto ma dyżur, wówczas wejdzie na 



 31 

BIP i się dowie bez konieczności szukania konkretnej osoby. To nie jest kwestia nakazu czy 

przymusu. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zwrócił się z prośba do Radnych, którzy dzisiaj 

składali interpelacje o to, aby uwzględniając okres Świąt Bożego Narodzenia jak i Nowego 

Roku, wyrazili zgodę na odpowiedź na interpelację do 11 stycznia. Przypomniał,  

że odpowiedź na interpelacje jest do 14 dni, natomiast fizycznie ktoś musi to wykonać,  

od  niedochowania tego terminu nie ma sankcji ale wszystkim zależy aby to było jasne, 

czytelne i nikt nie uchyla się od odpowiedzi. Ma nadzieję, że wszyscy składający dzisiaj 

interpelacje wyrażą na to zgodę. 

Radny Wojciech Długoborski zapytał o termin następnej sesji. Przewodniczący Rady 

odpowiedział, że nie ma jeszcze ustalonego terminu. Wówczas Radny dodał, że odpowiedź  

na jego interpelacje może być do kolejnej sesji. To będzie nawet lepiej ze względu na czas, 

aby dobrze ją przygotować. Tym bardziej, że jest ona bardzo skomplikowana i zadaje dużo 

pytań. Radny poczeka na nią nawet do przyszłej sesji. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że odpowiedz jest prosta i czytelna i nie 

jest skomplikowana, ponieważ te dokumenty na bieżąco są analizowane i z reszta, większość  

z nich znajduje się przy wypowiedzeniu, jakie Zarząd tutaj złożył. Natomiast fizycznie trzeba 

to wykonać. 

 

Radny Wojciech Długoborski zaproponował, aby odpowiedz była przygotowana solidnie  

i udzielona do przyszłej sesji.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski poprosił o nie zawieranie 

tez, że ktoś coś zrobił niesolidnie. Jeżeli coś będzie niesolidne, to poprosił to powiedzieć, że 

to jest niesolidne, ale żeby na zapas nie mówić, że coś jest nie solidne, żeby nawzajem sobie 

nie robić zarzutów, że coś jest niesolidne. Jeżeli będzie niesolidne, to wtedy temat przez 

piszącego interpelację, czy wniosek czy zapytanie zostanie wytknięty. Prośba o nie robienie 

takich uwag i wycieczek.  

 

Radny Zbigniew Szmaja wyraził prośbę o stonowanie rozmowy. 
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Radny Michał Kozakiewicz zadał pytanie, gdzie mógłby zgłosić chęć uczestnictwa  

w szkoleniu i ewentualny temat. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że Radni dostaną 

tę tabelkę elektronicznie, aby na spokojnie przemyśleć tematy. Można ją również dzisiaj 

wypełnić, gdyż Przewodniczący ma ją przy sobie, ale też elektronicznie do Biura Obsługi 

Rady i Zarządu przekazać informację jak Radni to widzą ze swojej strony. Czy Radni chcą i 

jaka ma być tematyka tego szkolenia. 

 

Radny Wojciech Długoborski poprosił o sprawdzenie w protokole, albo odsłuchanie 

wystąpienia z wnioskiem. Tam jest precyzyjnie powiedziane jaki zakres Radny oczekuje  

i prosi o powtórzenie tego zakresu dla wszystkich, jeżeli ktoś ma dodatkowe propozycje,  

to niech zgłosi te propozycje. Radny ten wniosek przedstawił, konkretnie mówiąc o dwóch 

blokach tematycznych, jakie wyobraża sobie aby to szkolenie zawierało. Wyraził prośbę o ich 

przypomnienie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski odpowiedział, że będzie  

to załączone. 

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał o termin kolejnej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że sesje  

w porozumieniu z Radą Powiatu ustala Prezydium Rady. A nie ma jeszcze takiego ustalenia. 

 

Radny Wojciech Długoborski zasugerował, aby opracować plan sesji na przyszły rok. 

Można to zrobić przynajmniej orientacyjnie tak, aby Radni mogli to też sobie uporządkować. 

Radni wiedzą, że sesje są w ostatni czwartek każdego miesiąca, to można te daty pokazać, 

wskazać. W związku z czym Radny ma taką propozycję. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski powiedział, że przez ostatnie 

kadencje zwyczajowo i w tej kadencji też to zaproponuje, żeby sesje odbywały się w  ostatni  

czwartek każdego miesiąca. Oczywiście może się zdarzyć wyłom w regule pod różnymi 

potrzebami, natomiast co do zasady Radni procedowali zawsze w ostatni czwartek każdego 
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miesiąca. I tak należałoby przyjąć. 

  

XXV. Zakończenie posiedzenia. 
 

O godz. 16:45 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął III sesję Rady Powiatu w Gryfinie życząc wszystkim 

obecnym Wesołych Świąt Bożego Narodzenia. 
 

Protokół sporządziła: 

Barbara Stachoń  

  

                                                                                        Przewodniczący Rady  

                                                                                            Roman Michalski 


